
  
 
 
 
 

 

  

 
 
 

Date  22 September 2025  

Announcement   بقيمة 
ً
 عالميا

ً
مليون   100بريسايت وشروق تطلقان صندوقا

 الذكاء الاصطناعي  ابتكاراتدولار لتسريع 

Presight and Shorooq launch a $100M global 

fund to accelerate AI innovation 

 Information Presight, a leading global AI and big data analytics company, and Shorooq, 

an Abu Dhabi-headquartered investment firm regulated by the FSRA as 

Fund Manager, today announced the launch of a global AI innovation fund 

(Presight–Shorooq Fund I) that aims to invest up to $100 million in the 

next generation of AI breakthroughs. 

Born from a unique collaboration between principal investors and 

technology pioneers, this fund is poised to deploy capital into AI ventures 

worldwide. The establishment of this fund in the Abu Dhabi Global 

Market symbolizes the UAE’s leadership role in the global AI ecosystem, 

not only as a vital source of innovation and funding for the next 

generation of AI, but as a hub for talent and infrastructure.  

The fund will focus on investments that leverage artificial intelligence, 

machine learning, and advanced data analytics to transform industries 

and solve pressing challenges. Backed by Presight’s deep domain 

expertise in AI and big data solutions, and Shorooq’s track record of 

managing capital, identifying value-accretive opportunities and scaling 

startups, the fund aims to bridge ecosystems – connecting visionary 

founders from around the world with strategic capital and mentorship.  

An important differentiator will be access to a channel distribution 

network across the ecosystem of the UAE, G42 and Presight’s 

international customer network. Whether it’s a fintech AI platform in New 

York, energy startup in London, or a smart city solution in Singapore, the 

fund aims to support high-impact ventures and propel their growth on a 

global stage. 

البيانات   الشركة  أعلنت بريسايت، الذكاء الاصطناعي وتحليلات  في مجال   
ً
الرائدة عالميا

و  لها  شركة  الضخمة،   
ً
مقرا أبوظبي  من  تتخذ  التي  الرائدة  الاستثمار  شركة  شروق، 

صة من قبل سلطة تنظيم  
ّ

الخدمات المالية كمدير للصناديق، عن إطلاق صندوق  والمرخ



  
 
 
 
 

 

  

   مليون دولار   100بقيمة  (  Iشروق  -ي )بريسايتللابتكار في الذكاء الاصطناع  مشترك  عالمي

 .من ابتكارات الذكاء الاصطناعي القادمستثمار في الجيل  يهدف إلى الا 

ثمرة تعاون مميز بين مستثمرين رئيسيين وروّاد تقنيين، ويهدف  هو  إطلاق الصندوق    إن

تأسيس   ل 
ّ
يمث العالم.  حول  الاصطناعي  الذكاء  شركات  في  كبيرة  استثمارات  ضخ  إلى 

منظومة   في  الإمارات  لدولة  الريادي  الدور  على   
ً
دليلا العالمي  أبوظبي  سوق  في  الصندوق 

تكار والتمويل، بل كمركز للمواهب  الذكاء الاصطناعي العالمية، ليس فقط كمصدر للاب

 .والبنية التحتية

الآلة   وتعلم  الاصطناعي  الذكاء  من  تستفيد  التي  الاستثمارات  على  الصندوق  سيركز 

التحديات الملحة.  وتحليلات البيانات المتقدمة لإحداث تحولات نوعية في الصناعات وحل 

بالاستفادة من خبرة بريسايت العميقة في الذكاء الاصطناعي وحلول البيانات الضخمة،  

الشركات   نطاق  وتوسيع  الفرص  واكتشاف  المال  رأس  إدارة  في  المتميز  شروق  وسجل 

على ربط رواد الأعمال العالميين برأس المال    (Iشروق  -صندوق )بريسايتالناشئة، سيعمل  

 .الإقليمي والإرشاد الاستراتيجي

قنوات توزيع واسعة عبر منظومة الإمارات وشبكة    (Iشروق  -سيوفر صندوق )بريسايت

" وبريسايت الدولية. سواء كانت منصّة تكنولوجيا مالية قائمة على الذكاء  42عملاء "جي  

ن، أو حلول المدن الذكية  الاصطناعي في نيويورك، أو شركات ناشئة في قطاع الطاقة في لند 

دعم المشاريع عالية التأثير ودفع نموّها على مستوى  الصندوق إلى    يهدف في سنغافورة،  

 .عالمي

 


